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J E G Y Z O K Ö N Y V 
 

Amely készült Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testületének 2010. április 
29. napján délután 16.00 órakor megtartott soros, nyílt képviselo-testületi ülésén 
 
Az ülés helye: Királyhegyes Község Önkormányzat tárgyalóterme 
 
Jelen vannak: 
 
Horváth Lajos    polgármester 
Katona István    alpolgármester 
Dávid József     képviselo 
Juhász Csaba    képviselo 
Horváth Lajosné    képviselo 
Kiss Ferenc     képviselo 
Kurunczi Mihály   képviselo 
Miklós Imre    képviselo 
 
Tanácskozási joggal megjelent: 
 
Benákné Bárdi Ilona    körjegyzo 
Kádárné Kovács Edit   Iskola tagintézmény vezeto 
Stranszky Jánosné    Óvoda tagintézmény vezeto 
Barkó József    Orsparancsnok 
Nagy Sándor    Makói rendorkapitányság 
Kakas Árpád    Körzeti megbízott 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a megjelent önkormányzati képviseloket és a 
napirendek eloadóit. Megállapítom, hogy a képviselo-testület határozatképes, 8 fobol 8 fo van 
jelen 100 %-os részvétel. A mai képviselo-testületi ülést megnyitom. Jegyzokönyv 
hitelesítonek felkérem Dávid József valamint Kiss Ferenc képviseloket. Javaslatot teszek a 
meghívóban szereplo napirendi pontokra. Van-e más javaslat a testület részérol? 
 
A napirendhez kapcsolódóan más javaslat nem hangzott el.  
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen ) 
szavazattal elfogadta a napirendi pontok megtárgyalására tett javaslatot. 
 
30/2010.(IV.29.)Öh. 
Tárgy: A képviselo-testület napirendjének elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete a 2010. április 29. napján tartott 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
 
Napirend: 
 
1./ Polgármesteri tájékoztató 
     Eloadó: Horváth Lajos polgármester 
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2./ Tájékoztató a közrend és a közbiztonság helyzetérol 
     Eloadó: az Apátfalvi Rendorors parancsnok 
 
3./ Tájékoztató az önkormányzat gyermek- és ifjúságvédelmi tevékenységérol 
     Eloadó: Benákné Bárdi Ilona körjegyzo 
 
4./ Eloterjesztések 
 
5./ Kérdések, Interpelláció 
 
6./ Egyebek 
 
I. napirendi pont 
Polgármesteri tájékoztató 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Március 27-én Óvoda átadási ünnepség volt. Befejezodött a 
felújítás elso üteme. Megtörtént az épület hoszigetelése, festése. További felújításra vár a 
vizes blokk és a bölcsodei férohely kialakítása. Az ünnepségen lett bejelentve, hogy erre a 
felújításra is elnyertük a támogatást. Egyedüli gond, hogy Csanádpalota nyerte el a támogatást 
mint muködteto és a felújítás második részét is közbeszereztetni kell.  
Március 30-án a megyei ÁNTSZ-nél tanácskozáson vettem részt, mert Királyhegyes szerepel 
az arzénos ivóvizes települések listáján. Ez meglepetés volt, mivel az Ivóvízminoség-javító 
Programban nem volt szó róla és elvi vízjogi engedélyben sincs benne az arzénmentesítés. A 
szolgáltató válasza az volt erre a problémára, hogy az arzén tartalom növekszik az ivóvízben. 
Emiatt akreditált laborral bevizsgáltattam az ivóvizet, amely 7 mikrogramm/liter 
arzéntartalmat állapított meg, amin a szolgáltató is meglepodött. Ezt követoen o is 
bevizsgáltatta a vizet és ott is 7-8 mikrogramm/liter-t találtak. Ezek birtokában kérni fogom az 
ÁNTSZ Regionális Igazgatóságától, hogy vegye le Királyhegyest errol a település listáról. 
Magas arzén tartalom esetén az önkormányzatnak kell jó minoségu vizet szolgáltatni a 
lakosság részére. Királyhegyes esetében egyedül az ammónium nitrát magasabb minimális 
mértékben a szabványnál.  
Április 9-én a Vízmu Kft. beszámolója volt, ahol elmondták, hogy 13 millió forint 
nyereséggel zárt a Kft. A nyereséget a szolgáltatások mellett a vállalkozási tevékenységnek 
köszönhette. Itt is felvetettem az arzén problémát, akkor nem is kaptam választ. Új 
változatként hangzott el az ivóvízminoség-javító program vonatkozásában, hogy Makóról 
vagy Apátfalváról kellene hozni az ivóvizet Királyhegyesre.  
Április 17-én nemzetközi kórustalálkozó volt, ahol részt vettek Földeákról, Csanádpalotáról 
és Romániából Nagykomlós településrol. Részt vett a rendezvényen Nagykomlós 
polgármestere, akinek bemutattam a települést és elismerését fejezte ki a látottak kapcsán. 
Április 25-én megtörtént a választás és a papírforma következett be Királyhegyesen is.  
Április 29-én megtörtént a buszforduló muszaki átadása.  
Tájékoztatom a képviselo-testületet, hogy nyert az IKSZT pályázatunk és 54 millió forint 
támogatást ítéltek meg részünkre. A pályázat majdnem maximum pontot kapott. A 
faluközpont felújíátsra megkötöttük a szerzodést és folynak az elokészületek és hamarosan 
megkezdodik a kivitelezés. 
Május 2-án Búcsú lesz Királyhegyesen a régi hagyományos idopontban.  
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Horváth Lajosné képviselo: Az Óvoda felújítás második fordulója után a bölcsodei férohely 
kialakításával kell-e plusz munkaero, változnak e a személyi feltételek? 
 
Horváth Lajos polgármester: Ha lesz rá igény, akkor igen. Kell majd egy gondozó no. 
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen ) 
szavazattal elfogadta a polgármesteri tájékoztatót. 
 
 
31/2010.(IV.29.)Öh. 
Tárgy: A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete megtárgyalta Horváth Lajos 
polgármester tájékoztatóját, és döntött annak elfogadásáról. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Irattár 
 
 
II. napirendi pont 
Tájékoztató a közrend és a közbiztonság helyzetérol 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Írásbeli tájékoztató lett kiadva, de kérdezem az orsparancsnokot, 
hogy lesz-e kiegészíto szóban. 
 
Nagy Sándor százados: Szeretnék néhány szót szóban még elmondani a Makói 
Rendorkapitányság 2009. évi munkája kapcsán. Sikeres évnek mondhatjuk az elmúlt évet, 
amelyet 3 szakterület határoz meg: a bunügyi terület, a közrend védelem és a közlekedés 
rendészet. A bunügyi terület az ami a közbiztonság érzetre a legjobban hat. Összességében 
éves szinten 1400 bunügy volt, ami 300-al kevesebb esetet jelent. Két határrendészet tartozik 
Makóhoz, így a határon eloforduló sok eset emeli a bunügyek számát. A nyomozás 
eredményesség 54 %-os volt, ami elso helyet jelent a megyében. Sikerült sorozat jellegu 
buneseteket felderíteni, ami nagy jelentoségu. Nyugdíjazás miatt új vezetoje lett a területnek. 
A közrend védelem vonatkozásában elmondható, hogy több bírság került kiszabásra, több 
feljelentés volt az elmúlt évben mint korábban. Több sikeres elfogás volt, ami a bunügyi 
munkát nagyban segíti, illetve fontos a baleset megelozésben. A közlekedés rendészet terén 
elmondható, hogy Királyhegyes nem veszélyes, Makón is elsosorban a 43-as út, és a 
határátkelok jelentenek veszélyforrást. Az elmúlt évben csökkent a balesetek száma. Ami 
gondot jelent számunkra, hogy Apátfalván az orsön 4 fo esetében volt személyi változás. 3 fo 
egészségi okok miatt lépett ki a szolgálatból, 1 fo pedig eloléptetés miatt. a Királyhegyesen 
szolgálatot teljesíto Kakas Árpád körzeti megbízott Makóról került ki az orsre. 2011 
márciusától Bulgária és Románia csatlakozik a Schengeni egyezményhez, így a határ átkerül 
tolünk. Ennek kapcsán marad a belso ellenorzés. A határ rendészek átcsoportosításra 
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kerülnek, célunk, hogy minél többen maradjanak itt, erosítve a személyi állományt. 
Királyhegyesen 2009-ben 8 buncselekmény volt. Még ebben az évben ez ideig 1. nagy 
segítséget jelent a helyi polgárorség, akikkel közös szolgálatot tartunk. Jellemzo esetek a 
családon belüli eroszakhoz kapcsolódnak, ezek minden településre jellemzoek. Alapveto ok 
az alkohol és az anyagi probléma. Ezeknek az eseteknek a kezelésére lehetoség a garázda 
személy távoltartása.  
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem a testület tagjait, hogy mondják el kérdésüket, 
véleményüket. 
 
Kiss Ferenc képviselo: Indul a közös szolgálat, a polgárorség a rendorséggel. Mivel januárban 
pályáztunk és 320 ezer forintot kaptunk muködésre. Havi két alkalommal teljesítünk közös 
szolgálatot. Egyeztettünk már arról is, hogy többször legyen közös szolgálat.  
 
Horváth Lajos polgármester: Jó, hogy az önkormányzat mellett van még civil szervezet is, aki 
segít a közrend, közbiztonság fenntartásában. Ezen kívül van település or is,aki napi 8 órában 
dolgozik, és munkájának volt is pozitív eredménye.  
 
Nagy Sándor százados: Napközben nagyon fontos a házalók ellenorzése, mert sokszor ok a 
felderítok a bunelkövetok elott.  
 
Dávid József képviselo- településor: Volt itt is, hogy a megjelent házalókat ellenoriztem és 
elküldtem, akik a település több pontján egyszerre árusítottak. Felszólításra elhagyták a falut. 
 
Kiss Ferenc képviselo : Beszéltünk már arról, hogy a helyi újságban tegyünk közzé 
közbiztonsági információkat. Az idosek ne hagyják nyitva a kapukat, ne engedjenek be 
idegeneket.  
 
Nagy Sándor százados: Makón kamerák kerültek felszerelésre, belépés jelzoket szereltek fel 
sok helyre és az idosek részére eloadásokat tartunk. Ezek miatt várható is, hogy a bunözok 
jönnek kifelé a városból kisebb településekre. Felajánlom a kapitányság részére, hogy nagyon 
szívesen tartunk eloadást az idosek részére.  
 
Horváth Lajos polgármester: A jövobeni változásokról csak a sajtóból tudunk, így várhatóan 
az új miniszter Pintér Sándor lesz. O nyitotta meg annak idején az Apátfalvi rendororsöt. Az 
új kormány programjában szerepel a kistelepülések közbiztonságának erosítése. Reméljük, 
hogy a határor állomány a rendorség létszámát növeli majd. A közrend és a közbiztonság 
Királyhegyesen jó, csak kisebb ügyek fordulnak elo. Gratulálok a rendorkapitányság 
munkatársainak az eredményes munkájukhoz. Amire szükség lenne az a jogszabályi háttér 
változtatása. Számos megkeresés érkezik arról, hogy közmunkát végeztessünk a bíróság által 
elítélt személlyel. Ilyen foglalkoztatást Királyhegyesen nem fogunk szervezni. Ezeket a 
személyeket hétvégenként felügyelettel, munka eszköz biztosításával és 5000,-Ft/nap 
beszámításával kellene dolgoztatni. A bíróság az ítéletével átpasszolja a büntetés 
végrehajtását az önkormányzatokhoz. Amennyiben pedig nem kap munkát a megbüntetett 
személy elengedik a büntetését. Ezen a rendszeren változtatni kell. A tartozások behajtásában 
partnerek vagyunk, ezt a jegyzo végzi. Jellemzo a kisértékben elkövetett buncselekmény, amit 
nem lehet érdemben büntetni. A bunmegelozéssel kapcsolatosan közzé fogjuk tenni az 
információkat az újságban, és elore is köszönöm az eloadás lehetoségét. Remény van arra, 
hogy rendori jelenlét lesz a településen, és ez által a biztonság érzet no, ha egyenruhás rendor 
van a közterületen.  
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A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselo-testület egyhangú (8 igen ) 
szavazattal döntött a közrend és közbiztonság helyzetérol szóló tájékoztató elfogadásáról. 
 
 
32/2010.(IV.29.)Öh. 
Tárgy: Tájékoztató a közrend és közbiztonság helyzetérol 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete megtárgyalta az Apátfalvi 
Rendorors tájékoztatóját a közrend és a közbiztonság helyzetérol és azt tudomásul vette.  
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete köszönetét fejezi ki a Makói 
Rendorkapitányság és az Apátfalvi orsparancsnokság munkatársainak a közrend és 
közbiztonság érdekében Királyhegyesen végzett munkájukért. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Palicz András kapitányságvezeto   Makó 
3./ Barkó József orsparancsnok    Apátfalva 
4./ Irattár 
 
III. napirendi pont 
Tájékoztató az önkormányzat gyermek- és ifjúságvédelmi tevékenységérol 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Írásban kiadásra került a tájékoztató. 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzo: A tájékoztató pontosan tartalmazza a 2009- es év történéseit. 
Az elmúlt év gyermekvédelmi szempontból csendes év volt. Azok az események amelyek az 
utóbbi hónapokban a falu közösségét foglalkoztatják 2010-ben indultak, így majd a jövo évi 
beszámolóban fognak szerepelni. 
 
A napirendhez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen ) 
szavazattal elfogadta az önkormányzat gyermek - és ifjúságvédelmi tevékenységérol szóló 
tájékoztatót. 
 
 
33/2010.(IV.29.)Öh. 
Tárgy: Tájékoztató az önkormányzat gyermek- és ifjúságvédelmi tevékenységérol 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
önkormányzat gyermek- és ifjúságvédelmi tevékenységérol szóló tájékoztatatót. 
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A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzo    helyen 
3./ Irattár 
 
 
IV. napirendi pont 
Eloterjesztések 
 
1. számú eloterjesztés 
A Királyhegyesi Tagintézményi Óvoda infrastrukturális fejlesztéséhez önero biztosítása 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Mint a polgármesteri tájékoztatóban elmondtam az óvoda 
felújítás második ütemére támogatást nyert Csanádpalota város önkormányzata. A kérthez 
képest kevesebb a támogatás, így kevesebb önerot is kell majd hozzárakni. Javaslom, hogy a 
korábban kiadott határozatunkat módosítsuk a tényszámok ismeretében. 
 
A napirendhez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen ) 
szavazattal döntött a Királyhegyesi Tagintézményi Óvoda infrastrukturális fejlesztéséhez 
önero biztosításáról. 
 
34/2010.(IV.29.)Öh. 
Tárgy: A Királyhegyesi Tagintézményi Óvoda infrastrukturális fejlesztéséhez önero 
biztosítása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete tudomásul veszi, hogy Csanádpalota 
Város Önkormányzata által az 1/2010.(I.19.)ÖM rendeletben foglalt bölcsodék és közoktatási 
intézmények infrastrukturális fejlesztésére igényelt támogatás összege módosult, a 2010. 
április 8-án aláírt támogatási szerzodés szerint a megállapított támogatás összege kevesebb. A 
csökkentett támogatás ellenére a képviselo-testület továbbra is támogatja a tagintézményként 
muködo királyhegyesi óvoda infrastrukturális fejlesztését. 
 
1./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete a közoktatási intézmények 
infrastrukturális fejlesztésére kiírt pályázat támogatása tárgyában hozott 9/2010.(I.28.)Öh. 
számú határozatának 4.-5. számú bekezdéseit a megváltozott támogatási összeg alapján az 
alábbiak szerint módosítja: 
 
4. számú bekezdés helyébe a következo bekezdés lép: 
 
4./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete a beruházás megvalósításához 
szükséges 10 % önrészt 722.222,-Ft-ot, azaz hétszázhuszonkettoezer-kettoszázhuszonketto 
forintot átadott pénzeszközként biztosítja Csanádpalota Város Önkormányzata részére. Az 
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öneroként átadott pénzeszközre vonatkozóan az érintett önkormányzatok megállapodást 
kötnek. 
 
5. számú bekezdés helyébe a következo bekezdés lép: 
 
5./ A támogatással megvalósuló tagintézményként muködo óvoda infrastrukturális 
fejlesztésének teljes összege 7.222.222-Ft, azaz hétmillió-kettoszázhuszonkettoezer-
kettoszázhuszonketto forint. A támogatás mértéke 90 %, összege 6.500.000,- azaz hatmillió-
ötszázezer forint. 
 
2./ A képviselo-testület felhatalmazza Horváth Lajos polgármestert a pályázathoz szükséges 
önero átutalására, a pályázathoz kapcsolódó nyilatkozatok megtételére valamint az átadott 
pénzeszközre vonatkozó megállapodás megkötésére. 
 
A képviselo-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást kér. 
 
Határido: 2011.07.30. 
Felelos:   Horváth Lajos polgármester 
                Benákné Bárdi Ilona körjegyzo 
 
A határozatról értesítést kap: 
1./ Horváth Lajos polgármester              Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzo                  Helyben 
3./ Kovács Sándor Csanádpalota Város polgármestere                   Csanádpalota 
4./ Szirbik Sándorné költségvetési foeloadó                                   Helyben 
5./ Irattár 
 
2. számú eloterjesztés 
2010. évi közbeszerzési terv módosítása 
 
Horváth Lajos polgármester: Az IKSZT pályázaton nyert támogatás volumenében akkora 
beruházást jelent, amely közbeszereztetés alá esik. A korábbiakban döntöttünk arról, hogy az 
önkormányzat közbeszerzést nem tervez, de a megnyert pályázat kapcsán ezt a tervet 
módosítani kell. Kérem, hogy a képviselo-testület módosítsa a 2010. évi közbeszerzési tervet, 
és vegye be a tervbe az Integrált Közösségi Színtér kialakításának közbeszerestetését. 
 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselo-testület egyhangú (8 igen ) 
szavazattal elfogadta a 2010. évi közbeszerzési terv módosítását. 
 
35/2010.(IV.29.)Öh.  
Tárgy: 2010. évi közbeszerzési terv módosítása 
 

H A T Á R O Z A T 
 

 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselo-testülete a 2003. évi CXXIX. törvény 5.§ 
(1) bekezdés alapján a 29/2010.(III.25.)Öh. határozatával elfogadott 2010. évi 
közbeszerzési tervet módosítja.  
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A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzo    helyben 
 
V. napirendi pont 
Kérdések, Interpellációk 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérdezem, hogy kérdés, interpelláció van-e a képviselo-testület 
részérol? 
 
A napirend keretében egyéb kérdés, interpelláció nem hangzott el. 
 
VI. napirendi pont 
Egyebek 
 
Horváth Lajos polgármester: A védonoi szolgálat muködésével kapcsolatosan elvi 
állásfoglalást kérek a testülettol. Nagylak önkormányzatával van egy megállapodás a védonoi 
feladatok ottani ellátásáról és annak finanszírozásáról. A zárszámadás kapcsán elojöttek a 
finanszírozási problémák. Errol egyeztettem Nagylak polgármesterével. Gondot jelent, a 
probléma az, hogy nem a megállapodás szerint finanszírozza a feladatellátást. Az egyeztetés 
során látható volt, hogy sajátosan értelmezik saját részükrol a megkötött megállapodást. A 
megbeszélés során ragaszkodtunk a saját értelmezésünkhöz, én is ragaszkodom, hiszen van 
egy érvényben lévo megállapodás 2006 évtol. A számítások szerint 2006-tól 1,7 millió 
forintot nem utalt át Nagylak község önkormányzata. Több variáció lehetséges ebben az 
esetben. Vagy bírósági fizetési meghagyást kérünk kibocsátani, vagy egyéb megegyezésre 
jutunk. Két területtel kell itt foglalkozni, egyik a múlt rendezése, a másik a jövobeni további 
együttmuködés feltételei. Kértem Nagylak polgármesterét, hogy tegyen javaslatot a jövore 
vonatkozó együttmuködésre. Felmerül bennem, ha így gondolják érdemes-e fenntartani ezt a 
megállapodást. 
 
Katona István alpolgármester: Miért ilyen sokára került ez a gond elo, hiszen a beszámoló 
kapcsán már téma volt? 
 
Horváth Lajos polgármester: A MEP nem ad információt részünkre, ezt írásban közölték a 
közelmúltban. Nagylakról pedig többszöri kérésre nemrégen kaptuk meg a számszaki 
adatokat. 
 
Horváth Lajosné képviselo: Évek óta mért nem jelezték, hogy nekik nem jó ez a 
megállapodás. Szerintem most fizessék ki a tartozásukat.  
 
Horváth Lajos polgármester: Összefoglalva az álláspont az eltelt idoszakról és a jövore 
vonatkozó tovább lépésrol a vélemények alapján tehát, a tartozást hajtsuk be és a jövore 
vonatkozóan készüljön javaslat az együttmuködés szabályaira. 
 
A napirend keretében egyéb kérdés, interpelláció nem hangzott el. 
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Horváth Lajos polgármester: Megállapítom, hogy a képviselo-testület a mai napirendeket 
megtárgyalta. Köszönöm a képviselo-testület munkáját, a képviselo-testületi ülést bezárom.  
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 

Horváth Lajos        Benákné Bárdi Ilona 
polgármester         körjegyzo 
 
 
 
 
Dávid József        Kiss Ferenc 
képviselo             képviselo 
jkv. hitelesíto        jkv. hitelesíto 
 


